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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 17/2016. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. november 
21-én 16.00 órakor megtartott rendkívüli nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Faluház Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
 
  Kövesdi Anett alpolgármester 
  Szabó Imre alpolgármester 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
 
  Lutár Mária jegyző 
  Rindermojzer Renáta 
 
Lakosság részéről jelen van 6 fő. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 4 képviselő 
jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom. 
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat 
tárgyalja meg. 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1. Kötelező felvételt biztosító általános iskola kijelölésének véleményezése 
2. Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. támogatási kérelme 
3. Polgárőrség támogatási kérelme 

4. Javaslat a Badacsonytördemic 052/1 és 045 hrsz. út egyes szakaszainak útjavítási 
munkálatainak elvégzésére vonatkozóan 

5. Felkészülés a 2016/17-es téli időszakra – gépi hó eltakarítás és síkosság mentesítési 
munkák 

6. Vegyes ügyek 
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1. Kötelező felvételt biztosító általános iskola kijelölésének véleményezése 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az anyagot megkapta mindenki. Az első napirendi pontról 
tudunk-e szavazni, vagy van valakinek hozzáfűzni valója? Ha nincs, akkor feltenném 
szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy elfogadja a határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
150/2016.(XI. 21.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- 
testülete egyetért a Veszprém Megyei Kormányhivatal által 
meghatározott és közzétett, Tapolcai Járásban 
Badacsonytördemic településre vonatkozó, kötelező felvételt 
biztosító általános iskola felvételi körzethatár meghatározásával. 
A településen lakóhellyel, ennek hiányában tartózkodási hellyel 
rendelkező hátrányos helyzetű gyermekek nincs. 
Megbízza a polgármestert, hogy a határozatot a Veszprém 
Megyei Kormányhivatal részére küldje meg. 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 
Határidő: 2016. november 30. 

 
 
2. Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. támogatási kérelme 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az előterjesztést mindenki kézhez kapta. Van-e valakinek 
hozzászólása? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A Strandüzemeltető Kft. a legutóbbi ülésen számolt be, 
hogy milyen bevételei és látogatottsági adatai vannak. Tudomásom szerint ez a bevétel 
annyiban módosult, hogy az egyesület által a támogatási összeget megkapta a 
Strandüzemeltető Kft. Beszéltem a jegyzőasszonnyal, ezzel a biztosítékkal kapcsolatosan. 
Akkor úgy beszéltünk róla, mintha ez rendelkezésre állna folyamatosan és nem pedig most 
kellene gondoskodnunk róla. Ezek szerint nincsen meg ez az összeg. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem erről beszéltünk, volt egy másik biztosíték. Erről én nem 
tudtam, Somlyó Tibortól tudom ővele beszéltem telefonon. Megvannak a szerződése a Kft-
nél. Ő tájékoztatott arról, hogy ez a kötelezettség van, ami majd 2018. november 18-án fog 
lejárni. Ez a második ütem, a strand homokozásával kapcsolatosan. Volt egy jól teljesítési 
biztosíték, ami lejárt, amikor a beruházás a műszaki átadás-átvétel megtörtént, és egy jótállási 
biztosítékká alakult át. Ez három évre kötődött és 2018. november 18-án - akkor van a 
műszaki átadás-átvétel forduló napja - akkor jár le, ha közben nem történik valami olyan 
dolog a beruházással kapcsolatosan, ami miatt ezt a jótállási biztosítékot igénybe kellene 
venni. 
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ezt ő befizette az önkormányzat számlájára? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem, a Kft. számlájára fizette be. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A Kft. felhasználta ezt az összeget? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nyilván felhasználta, ha nincs a számlájukon pénz. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Megkérdeztem Rindermojzer Renátát, hogy lehet-e 
csökkenteni az itt megkapott költségvetést? Mert írószer, tisztítószer és itt megjelölt egyéb 
felmerülő költségek esetében havi 150.000 Ft van bekalkulálva. Én úgy gondolom, hogy 
ebben a pangó időszakban, melyben benne van még a karácsony is, ilyenkor nem olyan sok a 
látogató, mint a nyári időszakban. Ezt az összeget szerintem nagyon lehetne csökkenteni. 
Érdeklődtem, azt mondta, hogy két hónapig gyakorlatilag csak egy ember fog dolgozni. Úgy 
gondolom, hogy ennyi irodaszerre nem is lesz szükség, mintha az összes többi ember ott 
dolgozna, és ott lenne egyszerre. Nekem az lenne a kérdésem, hogy van-e valami, amivel 
lehetne csökkenteni a költségeket. Miért 2017 februárt jelöltük meg? 
  
LUTÁR MÁRIA jegyző: Addigra el kell fogadni a 2017 évi költségvetést. Amennyiben 
támogatja a Kft-t a képviselő-testület, ne kelljen még egyszer majd december végén vagy 
január elején azért összeülni, hogy a Kft részére meghatározott összegű támogatást 
megállapítson a képviselő-testület. Ennek csupán csak praktikus oka van.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azt szeretném megkérdezni, hogy eddig mekkora 
összeget adtunk ténylegesen a Kft.  részére, illetve a költségvetésünk, hogy áll? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A költségvetésről szóló tájékoztató a következő héten a 
közmeghallgatás előtti képviselő-testületi ülésen van napirendre tűzve, akkor tudok pontos 
adatokat szolgáltatni. A településnek van tartaléka, az elmúlt évi tartalék csak szaporodott, 
nincsen finanszírozási probléma, biztos lábakon áll a költségvetés. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Van még valakinek kérdése? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A januári támogatás még az idei költségvetés terhére 
megy, a februári pedig már a következőre? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Már a januári is a következő évi költségvetésből megy. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
151/2016.(XI. 21.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- 
testülete a Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. 
működésének biztosítása érdekében 2016. november hótól 2017. 
február 28-ig 6.100 ezer forint működési támogatást biztosít az 
általános tartalék terhére havi ütemezésben. 
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Megbízza Szabó Imre alpolgármestert, hogy a képviselő-testület 
döntéséről a Kft. ügyvezetőjét tájékoztassa és gondoskodjon a 
támogatás havi ütemezésben történő átutalásáról. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
3. Polgárőrség támogatási kérelme 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Van valakinek kérdése a napirendi ponttal kapcsolatban? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem az lenne a kérdésem, hogy a polgárőrség elszámolt-e 
a tavalyi évi költségeivel? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Tavaly nem kapott a polgárőrség támogatást. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: És az idén mennyit kér? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: 300.000 Ft-ot kaptak az azt megelőző években.  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki támogatja, hogy a polgárőrség részére 300.000 Ft 
támogatást adjunk? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
152/2016.(XI. 21.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- 
testülete a Polgárőrség részére 300.000 Ft támogatást nyújt. 
Felhatalmazza az alpolgármestert, hogy a támogatási szerződést 
aláírja. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
4. Javaslat a Badacsonytördemic 052/1 és 045 hrsz. út egyes szakaszainak útjavítási 
munkálatainak elvégzésére vonatkozóan 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Van valakinek kérdése az előterjesztéssel kapcsolatban? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ehhez szeretnék hozzászólni. Csak egy árajánlat van, nincsen 
viszonyítási alap. Kimondottan nem lehet ebből megtudni, hogy hány négyzetméterről van 
szó, nincsen konkrétan leírva, hogy hány négyzetméter. Egyébként ez az útszakasz hány 
embert érint? És ezt a 140.000 Ft-ot, amellyel hozzájárulnak, ezt hány ember adja? Ezen kívül 
meg kell néznünk még a többi utcát is. Pl: a Jókai út is elég problémás. El lehetne végezni 
több utcát is egyszerre. Tényleg erre is szükség van, hogy ki legyen javítva, de ettől 
függetlenül van másik útszakasz, ami még több embert érint. 
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SZABÓ IMRE alpolgármester: Igen, ez valóban így van. Ez a 140.000 Ft nem elég ennek az 
útszakasznak a kátyúzására, ehhez még hozzá kell tenni 400.000 Ft-ot az önkormányzatnak, 
hogy balesetmentessé lehessen tenni a hegyre felvezető utat. Ez nem egy végleges megoldás, 
csak a balesetveszély lesz elhárítva. Nagyobb lendület volt a lakosság körében, hogy 
támogatják, de ennyi összeg jött be a számlára. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Ez így teljesen jó, csak több szakasz is van, ami ennyire 
problémás. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Volt több árajánlat is, volt is bejárás vagy hatszor hétszer. 
Igazándiból azért lett a Fülöp Kert ajánlata javasolva, mert helyben vannak és az ajánlatuk is 
megfelelő volt, a többiek mind az ország másik részéből jöttek Budapestről meg Szabolcsból 
mindenhonnan. Mondjuk, két nap alatt végeznek vagy egy hét alatt, ezután őket előkeríteni 
sehonnan nem lehet, ha a kátyúzás nem megfelelő. Ezért gondoltuk, hogy a Fülöpék végezzék 
a munkát, több helyen csinálták, megnéztük és biztonságosabbnak találtuk ezt. Lyukakat 
körbevágva mart aszfalttal aláalapozva és utána szintre hozva. Fixáló anyaggal a vágás 
vonalát megerősítik. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Igazából nekem annyi kérésem lenne mellette, hogy nézzük 
meg még a többi útszakaszt is, ami érint minket és akkor majd azokkal is foglalkozzunk. Ha 
megnézzük a költségvetést a jövő héten, tudjuk mennyi pénzünk van még, és akkor. Mert ha 
ezt most megcsináljuk, mellette egyben meg lehetne még egy kisebbet is akár, ami ugyanúgy 
érint mindenkit, mert a Jókai utca sem 5 vagy 10 éves probléma és nagyon sok embert érint, 
és kis szakasz. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Itt már felnik mentek tönkre, szerencsénk volt, hogy nem 
követeltek rajtunk kártérítést. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Biztosítóhoz kell ilyenkor fordulni. Nekem az a kérdésem, 
hogy a 045 hrsz-út is önkormányzati út? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Mindegyik az önkormányzaté. A 045 hrsz út a Turistaházhoz 
felvezető út. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az van beleírva a határozati javaslatba, hogy november 15-
ig készül el, az már nem tud meglenni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Folyamatos lenne az időjárás függvényében. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nem tudom most egyáltalán érdemes lenne-e foglalkozni a 
kátyúzással a fagy előtt. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ha plusz fokban tudja a kivitelező megcsinálni akkor nem 
okoz semmiféle problémát. Az időjárástól függ. Ha még lesz esetleg két hét ilyen idő, amit 
most ígérnek, akkor a munka elvégezhető. Több helyen aszfaltoznak különben a mai napig is. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Most nem mindegy, hogy egy 20x20-as gödröt pótolok vagy 
pedig egy 10x10-eset. Az aszfalt könnyebben kifagy a kis gödörből, mint egy nagyobb 
területről.  
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SZABÓ IMRE alpolgármester: Én ezt az időjárástól tenném függővé, meg a kivitelező is, 
mivel nem akar visszajönni, újracsinálni, mert az időjárás miatt nem sikerült. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ezért én azt javasolnám, hogy várjuk meg a jövő évet és 
akkor fixre meg lehet oldani. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Csak tavasszal megint problémás a forgalom miatt. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Most azt akarjuk elérni, hogy jó legyen, vagy pedig a 
forgalmat nézem? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Mit mondott a vállalkozó, hogy mikor áll neki, hogyha 
ma megszavazzuk? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Azt mondta, hogy a jövő hónap közepéig még biztos, hogy 
meg lehet csinálni. Ha tovább jó idő lesz, akkor a jövő hónap végén is. Azt beszéltük meg, 
hogy tegyük az időjárástól függővé, de ő sem akar visszajönni tavasszal, újra az összes gödröt 
újra elkészíteni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A közútkezelőtől is kértetek árajánlatot? Nem biztos, 
hogy olcsóbb, csak azért kérdezem, mivel Tapolcán van? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nem tudom, hogy a műszaki ügyintéző a Közútkezelőtől is 
kért-e, de vagy 6 árajánlat be lett kérve. Úgy tudom, hogy a közútkezelő bizonyos 
négyzetméter alatt nem is vállal. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Csak mivel van egy javaslat, hogy a többi utcát is nézzük 
meg, akkor döntünk erről, de a többi utca esetében érdemes mondjuk őket is megkérdezni, ha 
nem lettek megkérdezve, nemcsak az ország másik végéből. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Akkor még beleférne azaz útszakasz is azonnali munkával. 
Hisz jövő héten is testületi ülés lesz, arról is tudunk dönteni. Ugyan úgy a Fülöp vagy más? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Akkor most melyik utcáról beszélünk? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Kisfaludy utcáról és a Jókai utcáról, ahol volt a bolt is, azaz 
utca nagyon sok embert érint. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Lefelé a temető felé már megint le van szakadva az út. 
Szerintem télre ilyen dologgal foglalkozni nagy felelőtlenség. Szerintem pénzkidobás. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha biztosíték van rá, van garancia akkor… Nemcsak a 
forgalom miatt jön föl. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hát, ha van pénz? Akkor had menjen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nem elszórjuk a pénzt Sándor, a vállalkozó garanciát vállal a 
munkájára. Szerződést fogunk kötni. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ő az árajánlatában leírta, hogy mit tesz le. Azt 
megvizsgálod, az anyagot beletette, elkészítette, és ha három nap múlva jön egy fagy és 
felfagy onnét, arra ő már nem tud garanciát vállalni, mert az időjárásra nem fog garanciát 
vállalni, ő azt vállalja, hogy a kátyút kijavítja. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: De ha most döntünk, akkor a jövő hétre a szerződést el tudja 
készíteni nem? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Igen. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Akkor meg lesz a szerződés bizonyos feltételekkel…. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A kátyúkat kell elrakni nem a szerződést. Azért vagyunk itt, 
hogy tárgyaljuk meg, döntsünk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Tudunk dönteni erről? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor 400.000 Ft-ról döntünk most? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hány négyzetméter, mert az nincs itt. Azért mondom, mert 
olyan dologról szavazunk, ami nincs előkészítve. 
  
SZABÓ IMRE alpolgármester: Elő van készítve…. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De hol van alpolgármester úr? Hány négyzetmétert kell 
kijavítani? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Többször felmértük, ez egy 200 méteres szakaszt foglal 
magába. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: És mennyi a kátyú benne? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A kátyúban vannak 5-10 méteres szakaszok, van egy 20 
méteres szakasz melyet teljesen ki kell vágni. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Nem mindegy azért, hogy miről szavazunk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: 400.000 Ft-ról szavazunk. 5 cm-től 15 cm mélységű kátyúkat 
foglal magába. Kb. 200 métert rajzoltunk be folyóméterbe. Nem úgy kell érteni, hogy vágunk 
egy csíkot 200 méter hosszban és újra lesz aszfaltozva, hanem amelyek nagyon rossz 
állapotban vannak, azok a részek lesznek kivágva és kijavítva. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Maximum 400.000 Ft értékben. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A közvetlen életveszélyt el lehet hárítani. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Nekem annyi kérésem lenne, hogyha mindenki egyetért, a 
következő testületi ülésre fel tudnánk mérni a Jókai utcát, de ha a költségvetésben van annyi 
összeg akkor akár a Fülöppel vagy mással kijavíttathatnánk. 
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SZABÓ IMRE alpolgármester: Meg kell beszélni a Szalay Istvánnal és ki kell menni, 
felmérni. Mikor tudsz kimenni vele? Mikor van ő itt? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Kedden és csütörtökön. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Megbeszéltek vele egy időpontot, kimentek és felméritek. Jó? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Igen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett ellenszavazat nélkül meghozta az 
alábbi 
 
153/2016.(XI. 21.) Kt 
 

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
megtárgyalta a Badacsonytördemic 052/1 és 045 hrsz.-ú út 
egyes szakaszainak útjavítási munkálatainak elvégzésére 
vonatkozó előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata a 

Badacsonytördemic 052/1 és 045 hrsz-ú önkormányzati 
tulajdonú utak a jegyzőkönyvhöz csatolt térképen jelölt 
szakaszainak (200 m) kátyúzási munkáit 2016. évben 
elvégezteti. 

2. A kivitelezési munkák elvégzésével Fülöp Környezetépítő és 
Szolgáltató Kf-t (Tapolca, Nyárfa u. 3.) bízza meg az 
árajánlatnak megfelelő bruttó 540.000  Ft összegért.  

3. A felújítás költségeit a 2016 évi költségvetésben útjavítás 
céljára tervezett előirányzat terhére 400.000 Ft összegben 
valamint magánszemélyektől az önkormányzat költségvetési 
számlájára befizetett 140.000 Ft összegű önkéntes 
befizetések terhére biztosítja. 

4. Felhatalmazza Szabó Imre alpolgármestert, hogy az 
útfelújítással kapcsolatban Badacsonytördemic Község 
Önkormányzata nevében teljes körűen eljárjon, a 
kivitelezővel a vállalkozói szerződét aláírja. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
5. Felkészülés a 2016/17-es téli időszakra – gépi hó eltakarítás és síkosság mentesítési 
munkák 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Három helyi vállalkozótól kértünk árajánlatot, egy árajánlat 
érkezett a hó eltakarításra és egy árajánlat a síkosság mentesítésre. 



 9

 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A kettőt egyszerre egyik sem végzi? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Csak hó tolásra érkezett egy ajánlat. Miután síkosság 
mentesítésre nem kaptunk ajánlatot én kimondottan síkosság mentesítésre kértem Árvai 
Csabától ajánlatot. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A hó tolásra adott ajánlat nem tartalmaz síkosság 
mentesítést, a síkosság mentesítő pedig nem vállalta a hó tolást. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nem, én kimondottan síkosság mentesítésre kértem tőle 
árajánlatot. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ez a 9000 Ft/ óra bruttó vagy nettó? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Az Árvai Csabánál nincs ott, csak az, hogy 9000 Ft/óra. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ha nem az szerepel az árajánlatban, hogy „plusz Áfa”, akkor az a 
bruttó ár. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Itt annyi feladata van az önkormányzatnak, hogy az érdesítő 
anyagot természetesen biztosítani kell. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Sajnálom, hogy nincsenek itt az urak, mert megkérdezném 
tőlük, hogy hosszú távon a ciklus végéig vállalnák-e ezzel az árral? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Mind a ketten? Mert ez két különböző szolgáltatás, 
kötnénk velük szerződést a ciklus végéig, és nem kérdeznénk meg minden évben, hanem…. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hanem a 2018/2019-es időszakra is meg lenne velük kötve a 
szerződés, ha ezzel az árral vállalnák. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Tél minden évben van. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nem kellene azzal foglalkoznunk, hogy nem november 
25-én van tél, hanem november 1-én. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Akkor felkérjük őket, hogy nyilatkozzanak. Ki szavaz igennel 
a két árajánlat elfogadására? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
154/2016.(XI. 21.) Kt 
 

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
megtárgyalta a Felkészülés a 2016/17-os téli időszakra - gépi hó 
eltakarítás és síkosság mentesítés munkák előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
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1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete a Tördemic Tüzép Kft. (Badacsonytördemic, Szent 
István u. 77.) gépi hó eltakarításra vonatkozó ajánlatát 9.000 
Ft/óra + áfa, azaz 11.430 forint/óra összegben elfogadja. 

 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete Árvai Csaba (Badacsonytördemic, Iskola u.1.) síkosság 
mentesítésre vonatkozó ajánlatát 9.000 Ft/óra, azaz 9000 
forint/óra összegben elfogadja. 

     
3. Felhatalmazza az alpolgármestert amennyiben a vállalkozók a 
2017/2018/2019 évekre vonatkozóan az árajánlatban 
meghatározott áron vállalják a munkák elvégzését a vállalkozói 
szerződést erre az időszakra kösse meg a vállalkozókkal.  

    
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szeretném megkérdezni, hogy a síkosság mentesítésnél 
az utakra vonatkozik ez az ajánlat? A kavicsot nekünk kell megvásárolni? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Igen, az az önkormányzat költsége. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A buszmegállók esetében mivel az már a járdaszakaszon 
van, ott is biztosítjuk ezt az anyagot? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Oda is lehet vinni egy kisebb mennyiséget, és kézi erővel 
elszórni. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Valamiben tárolni kellene az idő miatt, ha például jön egy eső. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Meg lehet kérdezni, hogy mennyibe kerülne egy ilyen láda. 
Az érdesítő anyagot az önkormányzat biztosítja megfelelő minőségbe. Száraz helyre kell 
betenni, mert ha összefagy, akkor nem tudja a gép kiszórni. 
 
6. Vegyes ügyek 
 
Önkormányzati dolgozók jutalmazása 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A dolgozóknak év végi jutalmat tudnánk adni. Mi a 
véleményetek, van-e hozzászólás, javaslat? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Itt most milyen dolgozókról van szó? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az önkormányzati dolgozókról, három fő dolgozik az 
önkormányzatnál Szántai Attiláné, a Farkas Zoltán és Horváth Istvánné. 
A költségvetésben nincsen erre előirányzat, ezért kell dönteni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Mekkora összeg? 
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SZABÓ IMRE alpolgármester: Ezt kellene megbeszélnünk. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A többieknek benne van a költségvetésben úgy 
emlékszem. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az óvodának van tervezve.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Elég nagy összeg megy le belőle adóba, ezért kérdezem, 
hogy mekkora összegről beszélünk. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A jutalomnál ugyanakkora a járulék teher, mint a bérnél. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Megmondom őszintén, hogy a jutalmazással én úgy vagyok, 
hogy mindig úgy szokták adni, hogyha plusz munkát végez valaki. Azt is el kell mondani, 
hogy elég jó fizetésük is van az önkormányzati dolgozóknak és van 200.000 Ft cafetéria is. 
Elég szép pénz azért a dolgozóknak. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A 200.000 Ft cafetériát kapnak? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A költségvetésben annyi van. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A fizetésük nem annyira jó, a minimálbért alig meghaladó, ezért is 
kapták a cafetéria juttatást. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Tavaly 80.000 Ft-ot kaptak, ha jól emlékezem egységesen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Igen, így van. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor én javaslom most is a 80.000 Ft-ot akkor, nem 1 
havit, hanem a 80.000 Ft-ot egységesen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Még valakinek javaslata vagy hozzászólása? Amennyiben 
nincs, ki szavaz igennel, hogy az önkormányzatnál foglalkoztatott 3 fő 80.000 Ft/fő 
jutalomban részesüljön?  
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
155/2016.(XI. 21.) Kt 
 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- 
testülete 3 fő önkormányzati foglalkoztatott részére egységesen 
80.000 Ft/fő jutalmat határoz meg, 240.000 Ft és járulékai 
összegben. A jutalom fedezete az általános tartalék. 
Megbízza a jegyzőt, hogy a jutalom számfejtéséről 
gondoskodjon. 
Határidő: 2016. december 10. 
Felelős: Lutár Mária jegyző 
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Óvodai dolgozók jutalmazása 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az óvodavezető kereste meg a pénzügyi ügyintézőt, hogy ő döntött 
a Napközi Otthonos Óvodában a tervezett 200.000 Ft-os jutalomkeret a felhasználásáról. Két 
dolgozó az óvónő illetve a dajka részre felosztotta, gyakorlatilag kiosztotta az oda tervezett 
jutalomkeretet. Így az óvodavezető jutalmazására nem maradt a tervezett jutalomkeretből.  
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Mennyi összeg volt az? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: 200.000 Ft, aminek a felhasználásáról ő döntött. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Had kérdezzem meg, hogy mekkora bér maradt esetleg? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem maradt bér, mert 40.000 Ft-ot még hozzá kell tenni az 
előirányzathoz a szeptemberi béremelés miatt. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Hozzá lett téve a fejlesztő foglalkozás költségéhez. 
 
LUTÁR MÁRAI jegyző: Nemcsak a fejlesztő foglalkozás, hanem kaptak az óvónők 
béremelést is, az nem volt tervezve, ezért az előirányzatot meg kell emelni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Csak ez abból a szempontból fura, hogy általában úgy 
szokták, hogy a vezető kap többet. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Mielőtt az intézményvezető dönt, egyeztet a fenntartóval.  
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ő egy személyben döntött. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A számfejtés még nem történt meg.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Visszatérek a tavalyi évre, akkor mindenki, az óvodavezető 
is meg az óvodai alkalmazottak is ugyanazt a jutalmat kapták, mint az itteni dolgozók. Az én 
javaslatom, az óvodavezetőnek még is csak több jár, mint a beosztott dogozóinak. Hát azért a 
felelősség az övé. Talán meg kellene kérni a Juditot, hogy egy kicsit módosítson a kiosztáson 
és akkor a pluszt esetleg rátesszük a Judit a jutalmazására. Tehát 80.000 Ft-ra menjünk le az 
alkalmazottaknál, és akkor a maradékot pedig egészítsük ki a Juditnak egy magasabb 
összeggel. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Milyen a gazdálkodásuk? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Minden keretét kimerítette, bármilyen nem várt kiadás előfordulhat, 
a költségvetésből nincs honnan átcsoportosítani. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Akkor úgy kellene, hogy 80.000-80.000 és még hozzáteszünk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Akkor miért nem osszuk el ezt a 200.000 Ft-ot három fele? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Mert az nem reális, ha kiszámolod? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ha nincsen pénzük, elköltötték. 
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CSONKA GERGŐ képviselő: Legyen 80-80.0000…. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az óvodavezetőnek is lehet 80.000 Ft, akkor 40.000 Ft-ot 
kell hozzátenni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Akkor szavazhatunk az óvoda dolgozói részére 80.000 Ft 
jutalomról? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Akkor a 40.000 Ft az általános tartalék terhére? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Igen. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
156/2016.(XI. 21.) Kt 
 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- 
testülete 3 fő Napközi Otthonos Óvodai foglalkoztatott részére 
egységesen 80.000 Ft/fő jutalmat határoz meg, 240.000 Ft és 
járulékai összegben. A jutalom fedezete az óvoda 
költségvetésében tervezett 200.000 Ft jutalomkeret és az 
általános tartalék.  
Megbízza a jegyzőt, hogy a jutalom számfejtéséről 
gondoskodjon. 
Határidő: 2016. december 10. 
Felelős: Lutár Mária jegyző 

 
 
8. Dalmai Melinda óvónő tanulmányi támogatása útiköltség átvállalása 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A Napközi Otthonos Óvoda vezetője Dalmai Melinda főiskolai 
tanulmányaihoz, útiköltség térítéshez kér támogatást január és február hónapokra, melynek 
összege alkalmanként 9.298 Ft. A két hónapban 10 alkalommal kell mennie, ez azt jelenti, 
hogy 92.980 Ft költsége lesz. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ez az összeg már a következő évi költségvetésből lesz 
kifizetve? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ezt most megszavazzuk, de a költségvetésükbe 
szerepelnie kell. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valakinek hozzászólása? Szavazhatunk erről az utazási 
költségről? Ki támogatja az átvállalást? 



 14

 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
157/2016.(XI. 21.) Kt 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Dalmai Melinda óvónő főiskolai tanulmányanyai 
támogatásaként utazási költségeinek megtérítésére 2017. január 
– február hónapra 95.000 Ft-ot biztosít. 
Megbízza az alpolgármestert, hogy a támogatás összegéről az 
intézményvezetőt tájékoztassa. 
Határidő: 2016. november 30. 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Valakinek kérdése van? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A Kóródy Péter ügyével kapcsolatosan szeretnék érdeklődni, 
mivel már válaszolt levélben. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen, csak a másik félnek is válaszolnia kell. Arról nem kell 
elfelejtkezni, hogy a lejegyezni kért ingatlanrész magántulajdon, és neki is vannak jogai, őt is 
meg kell keresni. Most válaszolt ő is, helyszíni egyeztetést kért. Folyamatban van az ügy. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Akkor nem kisajátítás lesz, hanem út lejegyzés közút céljára. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Annak is van eljárási szabálya, és azt végig kell járni. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Jó, egyértelmű. A következő testületi ülésen visszatérünk rá. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem kérdésem lenne a jegyzőasszonyhoz, hogy az 
újságban illetve rádió tévében is mondták az engedély nélkül fúrt kutak ügyét. Illetve annak a 
bejelentését. Engem is érint, mivel van az ingatlanomon kút. Gondolom annak idején 
engedéllyel áshatták még anno régen. Azt is be kell-e jelenteni vagy csak azokat, amelyeket 
az elmúlt időszakban fúrattak engedély nélkül? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ebben türelmet kérünk azoktól, akik jelentkeznek, mivel ennek az 
eljárási rendje most van kidolgozás alatt. Vannak valóban 100 éves kutak, amikre ha annak 
idején kértek is engedélyt, arról dokumentáció valószínűleg nincsen. Engedélyeztetni kell 
vagy sem, ezt pontosan még nem tudjuk ezért türelmet kérünk. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: További kérdésem lenne még a Debreczenyi Gyula utcában 
levő árok, ami nem lett befejezve. Hogyan állunk? A költségvetésben is megszavaztuk a 
pénzt, szeretném tudni, hogy elkészül-e azaz árok egyáltalán vagy megvárjuk a választásokat. 
Mert a többi úgy készült. Az Iskola utca melletti árok szintén, hogy áll a pályázat? Van-e arról 
valamilyen fejlemény? Szeretném még megkérdezni, hogy a buszmegálló megvilágításával 
kapcsolatosan van-e valamilyen fejlemény? Volt egy olyan kérés melyet már többször 
felvetettem, hogy van a gyógyszertár mellett egy hirdetőtábla melyet kevesen látnak, kértem, 
hogy nem lehetne-e áttenni a sarokra, ha a gyógyszertárba jönnek el tudják olvasni. Amikor 
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bejövök a kiskapunál pont mindjárt kettő is van. Egy a házfalánál meg van egy ott kint is. Azt 
a hirdetőtáblát át lehetne helyezni, és a bolt körül is lehetne egyet kitenni, mert igény van rá. 
Mindig azt reklamálják, mivel a boltnál már nem lehet kirakni hirdetéseket, mindig azt 
reklamálják, hogy nem tudnak az állampolgárok a dolgokról. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Legalább az állapotát felmérni és kijavítani, mert egy-kettő 
olyan állapotban van, hogy egyszerűen…. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Melyik? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A Szent István utcánál is szóltak nekem, hogy már nagyon 
rossz állapotban van.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem egyelőre ennyi. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A hirdetőtáblára azt tudom válaszolni, hogy az óvoda 
bástyafalán van egy hirdetőtábla, annak csak meg kell tisztítani az üvegét, lefesteni és abba 
nyugodtan ki lehet tenni a hirdetéseket. Az orvosi rendelőt elég gyakran és sokan látogatják 
sajnos. Úgyhogy ott egy bizonyos mennyiségű hirdetményt ki lehet tenni, zárható, nem ázik 
be elméletileg, mivel üvegajtó fedi. A buszmegálló megvilágításához annyit fűznék hozzá, 
hogy egy hete hétfőn a talapzat be lett betonozva, ami a kandelábert tartja. Megszilárdul a 
beton, fog jönni a kivitelező és felállítja rá a kandelábert, üzembe helyezi és meglátjuk, hogy 
hogyan üzemel. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Kisfaludy S. utcára illetve az Iskola utcára vonatkozó pályázattal 
kapcsolatosan a héten jelent meg a minisztérium honlapján, hogy megkapta a 10 millió Ft-os 
támogatást az önkormányzat. Ott be kell kérni az árajánlatot, a Debreczenyi Gyula. utcánál 
nem kértünk árajánlatot. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Arról azt mondtuk, hogy közmunkásokkal fogjuk 
elvégeztetni. Mivel nincsenek közmunkások arra is érdemes lenne árajánlatot kérni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Most már nagyon veszélyes mivel a busz ott megy le, 
Teljesen le van szakadva az a rész, ott megy el az oldalán, nehogy fennakadjon a hátsó részén, 
ha lejjebb megy. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A betonelemek rendelkezésre állnak, azzal meg lehet erősíteni 
az árok falát.  
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Csak neki kell állni minél előbb, mert húzzuk, halasszuk. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én még visszatérnék erre a hirdetőtáblára….. Mondja az 
alpolgármester úr, hogy van egy kis hirdetőtábla a falon az kevés. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Van vele szemben egy másik hirdetőtábla is csak 
valószínűleg kellene egy olyan döntést hozni, hogy arra ne szórólapokat rakjanak ki, hogy 
mikor és hol lesz diszkó, hanem azt kellene mondani, hogy csak az önkormányzat 
engedélyével lehet bármit is kitenni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ezt is kérem, hogy ezt a táblát tegyék ki ide a sarokra. 
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SZABÓ IMRE alpolgármester: Hozzatok olyan döntést, hogy ne rakjanak rá ki programot, de, 
hogy megfogadják-e arra nincsen garancia. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Meg kell nézni, hogy melyiket kell javítani. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Jó, ezek megoldható dolgok házon belül. Van még valakinek 
kérdése? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A Kisfaludy utca végén, a temető alatt megszűnik a 
közvilágítás, szeretném megkérdezni, mennyibe kerülne az önkormányzatnak, hogy ha oda a 
villanyoszlopra egy lámpát feltetetne? Szeretném, ha ezt megszavaznánk majd a következő 
testületi ülésen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Van egy lámpa lent az önkormányzat területén a vasút 
oldalában, régen arra jártak az emberek a vasútállomásra. Most ott nincs semmi. Csak világít 
ott a lámpa. Ha azt át lehetne helyezni, az jó lenne és így nem kerülne költségbe. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Meg kell kérdezni a szolgáltatót, hogy mennyibe kerül ez és 
mi ennek a módja. Egyéb hozzászólás? Nincs, köszönöm. 

 
Több tárgy nem lévén az alpolgármester az ülést 16.44 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 
K.m.f. 

 
 
 
   Szabó Imre        Lutár Mária 

alpolgármester           jegyző 
 

 
 


